
 
Vauvaraha 
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 Sysmän väkiluku on tällä hetkellä noin 3 400 henkilöä, kun se oli 

vielä vuonna 2014 noin 4 000 henkilöä. Kuntalaisista noin 8 % on 
alle 15-vuotiaita ja noin 46 % yli 64-vuotiaita (vuoden 2023 tiedot, 
Tilastokeskus 2024). Tilastokeskus on arvioinut väkiluvun 
vähenemisen olevan jatkossa noin 50 henkilöä vuodessa.  

 
 Sysmään syntyi vuonna 2023 12 lasta; 2024 4 lasta ja vuonna 2025 

odotetaan syntyvän 7 lasta. Vertailuna voidaan todeta, että vuonna 
1990 Sysmään syntyi vielä 60 lasta. Koska kuntalaisten määrä 
painottuu vanhempiin ikäluokkiin, on mahdollista, että väliluvun lasku 
on jatkossa vieläkin suurempaa. Mikäli emme tee tilanteelle mitään, 
Sysmän tulevaisuus näyttää haasteelliselta. 

 
 Tulevaisuuteen ei kuitenkaan tarvitse alistua, vaan voimme myös 

pyrkiä vaikuttamaan siihen omilla toimenpiteillämme. Voimme ryhtyä 
rakentamaan edellytyksiä tulevaisuudelle, jonka haluamme ja 
koemme tavoittelemisen arvoiseksi. Tehtävässä onnistuminen ei ole 
varmaa, mutta voimme kuitenkin tehdä yhdessä parhaamme.  

 
 Vauvaraha ei yksin ratkaise ongelmaa, mutta on Sysmän kunnalta 

konkreettinen reagointi ja lähtölaukaus toimenpiteille, joilla 
tulevaisuuteen vaikutamme. Vauvarahan suuruus on symbolinen 
1442 euroa, joka on Sysmän perustamisvuosi. Vauvarahaa 
maksetaan kokeiluluonteisesti vuosina 2025-2028 Sysmään 
syntyneelle lapsen perheelle. 

 
 Sysmän kunnan vauvarahaa voi hakea Sysmän kunnalta 1.-

31.1.2026 välisenä aikana 1.1.-31.12.2025 syntyneistä sysmäläisistä 
vauvoista. Sysmän kunnan myöntämään vauvarahaan perhe on 
oikeutettu, jos vauva on syntynyt vuoden 2025 aikana ja Sysmän 
kunta on vanhemman tai vanhempien kotikunta 
väestötietorekisterikeskuksessa vauvan syntymävuoden viimeisenä 
päivänä (31.12.). Jos muuttaa Sysmään loppuvuodesta, kannattaa 
muistaa ottaa huomioon pieni viive tietojen rekisteröitymisestä 
väestötietorekisterikeskukseen. 

 
 Sysmä 2032 -tahtotila 
 
 ”Projektiin osallistuneet valtuutetut esittävät tulevaisuuden 

tahtotilaksi ja kunnan kehittämisen tavoitteeksi, että "Sysmä on hyvä 
paikka kaikenikäisille asua ja elää".  

 
 Valtuutetut totesivat, että kunnan väkiluvun laskun pysäyttäminen ja 

saaminen jopa kasvuun on kunnan tulevaisuuden kannalta kriittistä. 
Tehtävä ei ole helppo, mutta työskentelyn edetessä tunnistettiin 
konkreettisia keinoja, joilla sitä voidaan lähteä tavoittelemaan. 
Työskentelyn aikana pohdittiin erityisen syvällisesti, mitä hyvä arki 
voisi tarkoittaa eri ikäisille kuntalaisille.  

 



 Kunnan väkiluvun myönteisen kehittymisen kannalta keskeisiksi 
sidosryhmiksi tunnistettiin lapsiperheet ja työikäiset kuntalaiset. 
Myös lapset, kouluikäiset ja nuoret määriteltiin kunnan tulevaisuuden 
tärkeiksi sidosryhmiksi. Lisäksi ympärivuotiset työllistäjät todettiin 
olennaisiksi, jotta kunta on houkutteleva niin lapsiperheille kuin 
työikäisillekin. Näille sidosryhmille rakennettava hyvä kunta palvelee 
samalla niin eläkeläisiä, vapaa-ajanasukkaita kuin kunnassa 
vieraileviakin.” 

 
 Sysmä on idyllinen asuinpaikka lapsiperheille; turvallinen, 

luonnonläheinen, yhteisöllinen. Sysmä tarjoaa myös laadukkaan 
koulupolun varhaiskasvatuksesta lukioon. Lapset ovat kunnan 
tulevaisuus ja jokainen heistä on tärkeä, siksi heihin kannattaa 
panostaa. 

 
Valmistelija Nimi: Lasse Peltonen 
 Tehtävänimike: vt. kunnanjohtaja 
 Puh: 044 713 4504 
 Email: etunimi.sukunimi@sysma.fi 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että vauvarahaa 1442 

euroa maksetaan vuosina 2025-2028 Sysmään syntyneen lapsen 
perheelle erillisen ohjeistuksen mukaisesti. Vauvarahan myöntää 
varhaiskasvatuspäällikkö. Kustannukset huomioidaan 
talousarvioissa vuosina 2026-2029. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti ehdotuksen. 
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Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että vauvarahaa 1442 

euroa maksetaan vuosina 2025-2028 Sysmään syntyneen lapsen 
perheelle erillisen ohjeistuksen mukaisesti. Vauvarahan myöntää 
varhaiskasvatuspäällikkö. Kustannukset huomioidaan 
talousarvioissa vuosina 2026-2029. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti ehdotuksen. 
 
Valtuutettu Jesse Hildén ei esteellisenä osallistunut asian käsittelyyn 
perusteena intressijääviys. 


